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\\\    Prażmów  
– Kolejne miliony  
na Dwór Ryxów s. 2

\\\    Czersk  
– Ożyły nadzieje  
na muzeum szkuty s. 3

\\\    Piaseczno  
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Chłopcy walczą o życie. 
Potrzeba 30 mln zł

Nietypowa „maskotka” 
mieszkańców

Niemal rok remontu 
Kuropatwy

Ulubionymi miejscami spacerów dla łosia okazały się okolice ulic Granicznej, 
Parkowej i Lipowej
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\\\ JÓZEFOSŁAW 

Pod koniec kwietnia 
2024 roku ruszyły długo 
wyczekiwane prace, 
związane z przebudową ulicy 
Kuropatwy. Mimo upływu 
ponad 11 miesięcy nadal 
trwają.

Inwestycja od początku budziła emo-
cje i niepokoje wśród mieszkańców, 

jednak gmina Piaseczno podkreślała, 
że modernizacja tej drogi jest niezbęd-
na ze względu na natężenie ruchu oraz 
niewystarczającą szerokość jezdni. 

Problematyczne okazało się przejęcie wskazanych w decyzji ZRID fragmentów 
prywatnych nieruchomości
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\\ GÓRA KALWARIA 

Rodzice Felixa byli 
przytłoczeni, gdy dowiedzieli 
się o chorobie syna, która 
powoduje zanik mięśni. Rok 
później okazało się, że ich 
młodszy syn, Teodor także  
ma dystrofię. Teraz trwa  
walka o życie obu chłopców.

F elix w lipcu skończy 5 lat. W pierw-
szych miesiącach życia dziecka ro-

dzice nie zauważyli nic niepokojącego.

Chłopcy (na zdjęciu z siostrą Helenką), są uśmiechnięci i pełni optymizmu.  
Rodzice muszą walczyć każdego dnia, by oddalić skutki nieuleczalnej  
dotychczas choroby
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\\\ GŁOSKÓW 

czytaj na str. 2

dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 2
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 W kolejnych miesiącach dostrzegli, że 
słabiej rozwija się ruchowo od swoich 
rówieśników. Na wiosnę ubiegłego 
roku wyniki badań krwi okazały się 
niepokojące. W czerwcu spełnił się 
czarny scenariusz. Badania genetyczne 
potwierdziły, że chłopiec cierpi na dys-
trofię mięśniową Duchenne’a (DMD).

\\\   Najgorszy  
scenariusz i załamanie

– Ta choroba to dla nas duży szok, 
bo nikt w rodzinie do tej pory nie 
chorował – mówi Mateusz Zubel, tata 
Felixa. - Okazało się, że u mojej żony 
potwierdziło się nosicielstwo, bo jest 
to choroba sprzężona z genem płcio-
wym – dodaje. Gdy rodzice chłopca 
dowiedzieli się o chorobie, mocno ich 
ta sytuacja przytłoczyła – Na początku 
byliśmy w fazie wyparcia – przyznaje 
pan Mateusz. Ale wraz z żoną, Karoliną, 
nie załamali się. Na jesieni ubiegłego 
roku zaczęli intensywniej nagłaśniać 
zbiórkę.

\\\   Kolejny cios w serce 
W rodzinie z Góry Kalwarii trwa 

walka z czasem. Obecnie chłopiec ma 
problemy z chodzeniem. Próbując sa-
memu wejść po schodach, poddaje się. 
Trzeba go przytrzymać za rękę. – Z tego 
względu zmieniliśmy mieszkanie na 
znajdujące się na parterze – wyjaśnia 
tata Felixa. Chorzy na dystrofię około 

10 roku życia tracą mięśnie w nogach i 
muszą korzystać z wózka inwalidzkie-
go. W następnych latach słabną ręce, 
a potem płuca, powodując problemy 
z oddychaniem. Potrzebny jest wtedy 
respirator. 20-letni chorzy mają już 
ogromne problemy z sercem. Przy do-
brej rehabilitacji i stosowaniu sterydów 
mogą dożyć do trzydziestki.

\\\   Walczą o jak najdłuższe 
życie synów 

Ciężka choroba Felixa, to nie jedyny 
problem rodziny. Miesiąc później dotar-
ła do nich kolejna dramatyczna wiado-
mość. Wyniki badań potwierdziły tę 

samą mutację choroby u ich młodszego 
syna – Teodora. Już wcześniej podejrze-
wali u niego dystrofię, ale do ostatniej 
chwili mieli nadzieję, że wyniki będą 
inne, bo Teoś rozwijał się do tej pory 
prawidłowo. Chłopiec ma 1,5 roku. Na 
rehabilitację jest jeszcze za mały, ale 
jego brat już jej wymaga. Rodzice jeżdżą 
z nim w tym celu dwa razy w tygodniu 
do Warszawy. W maju Felix przejdzie 
kompleksowe badania, które pozwolą 
na dobranie odpowiednich sterydów 
dla dziecka.

\\\   Nadzieja umiera ostatnia
W Europie nie ma miejsca, gdzie 

chłopcy mogliby się leczyć. Szansa 
na terapię jest w Stanach Zjednoczo-
nych. Ale to wiąże się z ogromnymi 
kosztami. Całość, łącznie z wylotem i 
kilkumiesięcznym pobytem rodziców 
wraz z chłopcami wyniesie ponad 30 
milionów zł. Czekają na odpowiedź 
ze szpitala dziecięcego z Bostonu na 
kwalifikację wstępną Teodora. Gdy to 
nastąpi, będą mogli oficjalnie dołączyć 
go do zbiórki. Terapia daje szanse na 
spowolnienie choroby – Może dać czas 
nam i chłopakom, a w tym czasie może 
powstanie coś nowego, co całkowicie 
powstrzyma chorobę – wyraża nadzie-
ję pan Mateusz. – Chcielibyśmy, by cała 
Polska dowiedziała się o naszej zbiór-
ce, żeby dać chłopcom szansę na jak 
najdłuższe życie – dodaje. 

\\\   Tak możemy pomóc
Zbiórka na leczenie Felixa odby-

wa się na stronie www.siepomaga.pl. 
Wpisując imię i nazwisko chłopca znaj-
dziemy informacje na temat wszelkich 
sposobów pomocy finansowej. Także 
kilka opcji pomocy znajduje się na gru-

pie facebookowej pod nazwą „Felix i 
Teodor kontra DMD”. 12 kwietnia w 
godz. 10.00 – 18.00 w Szkole Podsta-
wowej w Izabelinie odbędzie się festyn 
charytatywny, z którego dochód zosta-
nie przeznaczony na chłopców. 

Tomasz Furtak

Chłopcy walczą o życie. Potrzeba 30 mln zł

Felix i Teodor cierpią na chorobę  
powodującą zanik mięśni. Tylko  
kosztowna terapia może im pomóc 
przedłużyć życie

Spośród trójki dzieci Karoliny i Mateusza z Góry Kalwarii tylko córka, 2,5-letnia 
Helena jest dzieckiem zdrowym
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\\\ GŁOSKÓW 

Pod koniec marca mieszkańcy 
Głoskowa zauważyli 
nietypowego spacerowicza 
pod swoimi oknami.

N a Facebook’owej grupie miesz-
kańców Głoskowa w ciągu kilku 

dniu opublikowano trzy posty doty-
czące młodego łosia, który pojawił 
się w miejscowości. Jego ulubionymi 
miejscami spacerów okazały się okolice 
ulic Granicznej, Parkowej i Lipowej. We-
dług niektórych sypia on w lasku w tym 
właśnie regionie i już kiedyś odwiedzał 
mieszkańców Głoskowa. 

– Stary kolega. Poznałam go, gdy 
był „nastolatkiem”. To rezydent naszych 
okolic – skomentowała pani Aneta w 
sieci.

Po tym, jak dokładne są zamiesza-
ne na Facebooku zdjęcia, można do-
myślić się, że zwierzę nie boi się ludzi, 
podchodzi blisko domów i ogrodzeń. 
Zapytaliśmy urząd, czy otrzymał infor-
macje na temat łosia, który zamieszkał 
w Głoskowie.

– Ani do Straży Miejskiej, ani do 
Wydziału Ochrony Środowiska zgło-
szenie w sprawie łosia w Głoskowie nie 
wpłynęło. Jeśli zwierzę takie pojawi się 
na terenach zabudowanych nie należy 
się do niego zbliżać i trzeba go zostawić 
w spokoju. Ze względu na wielkość i 
masę wystraszany lub broniący potom-
stwa łoś może stanowić zagrożenie dla 
człowieka. Oczywiście stanowi również 
zagrożenie w ruchu drogowym – pod-
kreśliła Joanna Ferlian-Tchórzewska 
Rzecznik Urzędu Miasta i Gminy Pia-
seczno.

Przypomnijmy, że w listopadzie 
ubiegłego roku opisywaliśmy podobną 
sytuację. Łoś zadomowił się wtedy w 
Wólce Kozodawskiej i stał się lokalnym 
celebrytą. Wtedy również jego zdjęcia 
pojawiały się regularnie w sieci. Czy to 
możliwe, że to ten sam łoś, tylko zmie-
nił miejsce zamieszkania?

Agnieszka Deja

Nietypowa „maskotka” 
mieszkańców
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\\\ PRAŻMÓW 

Doskonałe wiadomości  
dla mieszkańców gminy 
Prażmów. Ich samorząd 
otrzyma środki na 
dalsze prace remontowe 
zabytkowego Dworu Ryxów.

Budynek z 1820 roku przechodzi 
obecnie modernizację, by odzyskać 

dawny blask. 
– Trwa II etap remontu Dworu 

Ryxów, podczas którego wykonywa-
na jest elewacja, naprawa gzymsów i 
balkonów, montaż balustrad, przyłącza 
wodno-kanalizacyjne czy odwodnie-
nie wokół budynku – przekazała gmina 
Prażmów.

\\\   Drugi etap  
na finiszu

Wykonawca ma czas na zrealizo-
wanie prac do 30 maja tego roku. Koszt 
drugiego etapu inwestycji, to ponad 2,5 
mln zł. 

Podczas marcowej sesji Rady Po-
wiatu Piaseczyńskiego gmina otrzy-
mała wsparcie finansowe na dalsze 

prace remontowe Dworu Ryxów. Jest 
to ponad 2 mln zł.

\\\   Koniec remontu  
na wiosnę przyszłego roku

– Kończymy II etap remontu, przed 
nami III (wnętrze) i IV etap (wyposaże-
nie) szacowane na ok. 10 mln zł – doda-
ła gmina Prażmów.

Remont całego budynku powinien 
zakończyć się na wiosnę 2026 roku. Jak 
udało nam się dowiedzieć – do tej pory 
wszystkie prace idą zgodnie z planem. 
Po zakończeniu remontu w budynku 
ma znaleźć się miejsce dla instytucji 
kultury.

RMK

Kolejne miliony 
na remont Dworu Ryxów
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 Przed rozpoczęciem prac dziennie po-
ruszało się nią nawet około 8 tysięcy 
pojazdów.

\\\   Co zakłada projekt?
Projekt przebudowy zakłada stwo-

rzenie nowoczesnej i bezpiecznej in-
frastruktury drogowej. W planach są: 
wyniesione skrzyżowania, przejścia 
dla pieszych, chodnik, pasy rowerowe, 
przystanki autobusowe bez zatok oraz 
ograniczenie prędkości do 30 km/h. 
Wszystko to ma służyć zarówno kie-
rowcom, jak i pieszym czy rowerzy-
stom.

\\\   Opóźnienia  
przez prywatne działki

Problematyczne w czasie prze-
budowy okazało się wykonanie prac, 
które wymagały przejęcia wskazanych 
w decyzji ZRID fragmentów prywat-
nych nieruchomości leżących w pasie 
projektowanej ulicy. To spowodowało 
znaczne przesunięcie planowanego 
zakończenia prac. Te miały mieć swój 
finał do końca 2024 roku, tak się jednak 
nie stało. 

\\\   Na jakim  
etapie są prace?

Zapytaliśmy piaseczyński magi-
strat, jakie prace obecnie są wykony-
wane na Kuropatwy.

– Trwają prace związane z budową 
nowej infrastruktury technicznej. Po ich 
zakończeniu realizowane będą roboty 
stricte drogowe. Zgodnie z obowiązują-
cym obecnie harmonogramem budowa 
powinna się zakończyć we wrześniu, 
ale oczywiście dużo zależy od terminu 

zakończenia prac przy infrastruktu-
rze podziemnej – poinformowała nas 
Rzecznik Urzędu Miasta i Gminy Pia-
seczno, Joanna Ferlian-Tchórzewska.

\\\   Jeszcze kilka  
miesięcy cierpliwości

Mieszkańcom pozostaje więc 
uzbroić się w cierpliwość i liczyć na to, 
że tym razem termin zakończenia prac 
zostanie dotrzymany.

Agnieszka Deja

Niemal rok remontu Kuropatwy

FO
T. 

M
ON

IK
A 

KO
M

IS
AR

CZ
YK

\\\ CZERSK 

Coraz większe szanse  
na kolejny historyczny obiekt 
obok czerskiego Zamku. 
Samorząd wojewódzki  
chce go finansować,  
a miejscowi cieszą się, że już 
za kilka lat piętnastowieczny 
skarb z dużym 
prawdopodobieństwem 
powróci do miejsca, gdzie 
został odkryty.

P rzy okazji premiery Księgi Chrztów 
Parafii Czersk spontanicznie wy-

stąpił Wojciech Brzeziński – dyrektor 
Państwowego Muzeum Archeologicz-
nego w Warszawie. Stwierdził, że naj-
lepszą lokalizacją na powrót szkuty 
będzie Czersk – miejsce odnalezienia 
obiektu.

\\\   Nawozy i opryski  
uszkodziły wrak

Wrak statku został odkryty w 2009 
r.. Pochodzi z drugiej połowy XV wie-
ku i jest zabytkiem archeologicznym. 
To unikat, bo to pierwszy tak dobrze 
zachowany i duży średniowieczny sta-
tek. Ma on 30 metrów długości i prawie 
7,5 metrów szerokości na środku. W 
2018 roku szkutę wydobyto. Od tam-
tego czasu trwa renowacja w placówce 
muzeum w Rybnie koło Sochaczewa. 
– Szkuta została odnaleziona w sadzie 
owocowym. Przez dziesiątki lat oddzia-
ływały na nią nawozy wykorzystywane 
do ochrony drzewek owocowych – wy-

jaśnia doktor Piotr Rytko, prezes Towa-
rzystwa Opieki nad Zabytkami Oddział 
w Czersku. – Proces polega na tym, aby 
całkowicie pozbyć się chemii z części 
szkuty i ją odpowiednio zakonserwo-
wać, dlatego to tyle trwa – dodaje.

\\\   Presja czasowa  
na budowę

W tej chwili statek jest całkowicie 
rozczłonkowany. Zdaniem dyrektora 
Brzezińskiego już za 2-3 lata  powinien 
być składany. A to już ma być wykonane 
w miejscu wystawy. – Dlatego zdaniem 
doktora Rytko już teraz trzeba myśleć, 
jak ma obiekt wyglądać. Czas ma zna-
czenie. Państwowe Muzeum Architek-

toniczne widzi finał prac, więc przy 
dobrych wiatrach, już od następnego 
roku można by było zacząć budowę. To-
warzystwo Opieki nad Zabytkami stara 
się doprowadzić, żeby jak najszybciej to 

możliwe, doszło do nabycia nierucho-
mości, tzw. „Księżej Góry”, czyli północ-
nym wzniesieniu w Czersku, należącym 
do miejscowej parafii.

\\\   Zakup „Księżej Góry”  
lada moment

Co się udało zrobić do tej pory? 
– Jesteśmy przed finalizacją zakupu 
nieruchomości od Parafii w Czersku, 

wszelkie niezbędne zgody po obu stro-
nach są udzielone – informuje Marta 
Milewska, rzecznik prasowy Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Ma-
zowieckiego w Warszawie. Przed zaku-

pem nieruchomości zostaną przepro-
wadzone badania geotechniczne, które 
mają potwierdzić, że ten grunt nadaje 
się do posadowienia obiektu Muzeum 
Szkuty Czerskiej – dodaje. Badania zleci 
Państwowe Muzeum Archeologiczne, a 
zapłaci za nie samorząd województwa. 
W listopadzie 2024 r. radni zdecydo-
wali o przeznaczeniu 1 mln 900 tys. 
zł na zakup działki przez wojewódzki 
samorząd.

\\\   Są pomysły  
na wygląd muzeum

Po zakupie działki rozpoczną się 
prace projektowe, których wykonawca 

zostanie wyłoniony w drodze konkur-
su architektonicznego. Na tym etapie 
powinniśmy poznać wstępny koszt 
muzeum. Towarzystwo reprezento-
wane przez doktora Rytko aktywnie 
włącza się w projekt. W swoich sze-
regach ma architektów. – Jakiś zamysł 
już jest, jak ma wyglądać ekspozycja, 
by szkuta była widoczna z różnych 
stron – wyjaśnia prezes Towarzystwa. 
Dodaje, że są różne pomysły na obiekt 
i architekci już pracują nad koncep-
cją i funkcjonalnością planowanego  
muzeum. 

Tomasz Furtak

Ożyły nadzieje na muzeum szkuty

Miłośnicy zabytków cieszą się, że archeolodzy chcą, by szkuta wróciła  
na miejsce, w którym została odkryta

Statek okryto w 2009 roku. Pod ziemią przeleżał ponad 500 lat
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\\\ PIASECZNO 

Wiceprzewodnicząca  
Rady Miejskiej Magdalena 
Woźniak wystąpiła  
z wnioskiem do burmistrza 
Piaseczna o montaż 
spowalniaczy na zachodnim 
odcinku alei Lipowej. 

O potrzebie instalacji takich urzą-
dzeń sygnalizowali sami miesz-

kańcy tej ulicy, którzy obawiają się o 
swoje bezpieczeństwo. Jak wskazuje 
radna, prośba dotyczy niedawno 
utwardzonego fragmentu alei Lipowej. 
Ten prosty i stosunkowo długi odcinek, 
choć formalnie pełni funkcję drogi do-
jazdowej i objęty jest strefą uspokojo-
nego ruchu, często wykorzystywany 
jest przez kierowców do rozwijania 
nadmiernej prędkości. Dodatkowo 
ulica jest wąska, a wjazd od strony ul. 
Redutowej został zamknięty, by ogra-
niczyć ruch tranzytowy.

\\\   Wyjazd z posesji  
to wyzwanie

– Mieszkańcy zgłaszają, że potrze-
bują spowalniaczy nie tylko po to, by 
kierowcy zdejmowali nogę z gazu, ale 
też by mogli bezpiecznie wyjeżdżać 
ze swoich posesji – tłumaczy Mag-
dalena Woźniak. – Obecnie często 

muszą to robić z asekuracją drugiej 
osoby. Spowalniacze przyczyniłyby 
się też do poprawy bezpieczeństwa 
na pobliskich skrzyżowaniach, które 

nie posiadają wymaganych trójkątów  
widoczności.

Wiceprzewodnicząca zaznaczyła 
również, że mieszkańcom zależy na 

„mniej inwazyjnych” rozwiązaniach, 
takich jak plastikowe wysepki.

\\\   Najpierw analiza,  
potem decyzje

Na wniosek radnej odpowiedział 
zastępca burmistrza Robert Widz. 
Przypomniał, że montaż urządzeń spo-

walniających regulowany jest przepisa-
mi – w tym rozporządzeniem Ministra 
Infrastruktury w sprawie warunków 
technicznych dla znaków i urządzeń 
bezpieczeństwa ruchu drogowego.

– Dlatego też wpiszemy al. Lipo-
wą na listę ulic, na których mamy za-
miar wykonać pomiary ruchu wraz z 
pomiarami prędkości. Po otrzymaniu 
wyników przeanalizujemy opisywane 
przez Panią zagrożenia – zapowiedział 
wiceburmistrz.

Na konkretne decyzje mieszkańcy 
będą musieli jeszcze poczekać, ale ich 
głos został usłyszany.

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Deja

Mieszkańcy alei Lipowej chcą spowalniaczy

Na konkretne  
decyzje mieszkańcy  
będą musieli jeszcze 
poczekać, ale ich głos 

został usłyszany
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\\\ PIASECZNO 

Petycja mieszkańców odniosła 
sukces! Powiat przymierza 
się do zrealizowania ścieżki 
pieszo-rowerowej z Zalesia 
Górnego do Żabieńca.

W październiku 2024 roku miesz-
kańcy stworzyli petycję, w 

której wyrażali swoje poparcie dla po-
mysłu budowy ścieżki będącej prze-
dłużeniem ul. Koralowych Dębów w 
Zalesiu Górnym. Miałaby ona powstać 
do przejazdu kolejowego w Jesówce, 
wzdłuż linii kolejowej. Dzięki temu, 
jak argumentowano, dzieci i młodzież 
docierające na treningi sportowe i inne 
zajęcia na Stadionie Jedności-Żabieniec, 
Stadionie GOSiR, w Szkole Podstawo-
wej nr 1 w Piasecznie miałyby możli-
wość bezpiecznego przejścia do tych 
miejsc pieszo. 

\\\   Trudny teren  
i obawy mieszkańców

– Niestety, trasa jest obecnie bardzo 
wyboista, okresowo zupełnie nieprze-
jezdna z uwagi na kałuże i zalegające 
błoto, a sam teren stwarza potencjalne 
niebezpieczeństwo, szczególnie dla 
dzieci, ze względu na brak zabudowań 
na tym odcinku oraz duże zalesienie i 
zakrzewienie, przez co wszelkie bez-

prawne zachowania mogą pozostać 
niezauważone – zauważali pomysło-
dawcy projektu.

Do starostwa petycja wpłynęła 14 
października 2024 roku. Już wiemy, że 
inwestycja znalazła się w tegorocznym 
budżecie powiatu.

– Chcielibyśmy, aby inwestycja roz-
poczęła się w tym roku, jesteśmy na 
etapie uzyskiwania opinii do decyzji 
zrid, po uzyskaniu opinii przystąpi-
my do składania wniosku zrid. Jeżeli 
sprawy formalno-administracyjne 
zostaną rozpatrzone pozytywnie, 
przystąpimy do ogłoszenia przetargu 
– przekazała nam Magdalena Marku-
szewska, Kierownik Biura Promocji  
Powiatu.

\\\   Jak miałaby  
wyglądać ścieżka?

– Projekt jest wykonany, a przed-
miotem wykonanego projektu jest roz-
budowa drogi powiatowej nr 2826W 
(ul. Koralowych Dębów) na odcinku od 
skrzyżowania z drogą powiatową nr 
2825W (ul. Dzikich Gęsi) do skrzyżo-
wania z drogą gminną nr 281623W (ul. 
Malinowa) polegająca na wykonaniu 
ciągu pieszo-rowerowego o szerokości 
3 m – wyjaśnia Magdalena Markuszew-
ska.

Jak podkreśliła Kierownik Biu-
ra Promocji Powiatu - na tym etapie 
trudno spekulować, ile zajmie realiza-
cja inwestycji.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Deja

Ścieżka pieszo-rowerowa  
z Zalesia do Żabieńca

Do starostwa petycja wpłynęła 14 października. Inwestycja znalazła się  
w tegorocznym budżecie powiatu

\\\ PIASECZNO 

Czy w zachodniej części  
gminy pojawią się hulajnogi  
do wynajęcia? Prośbę  
w tej sprawie skierował  
do burmistrza radny  
Michał Rosa. 

R adny wystosował do burmistrza 
interpelację, w której poprosił o 

wystąpienie do operatora hulajnóg o 
rozszerzenie oferty. Chodzi o jednośla-
dy, które można wypożyczać na krót-
ki okres. Radny Michał Rosa wskazał 
tereny, które powinny, według niego, 
zostać wzbogacone o możliwość wypo-
życzania hulajnóg. Chodzi o zachodnią 
część miasta, a dokładniej Zalesie Dol-
ne, Zalesinek i Gołków Letnisko. 

– Rozszerzenie oferty każdego ro-
dzaju transportu, który nie jest zwią-
zany z emisją spalin, jest właściwym 
kierunkiem, dlatego objęcie większej 
części miasta strefą dostępności hu-
lajnóg elektrycznych jest zasadne 

– podsumował swoją prośbę Michał  
Rosa. 

Wiceburmistrz Robert Widz w 
odpowiedzi na pismo radnego przeka-
zał informacje uzyskane od obu firm 
wynajmujących hulajnogi elektryczne 
w Piasecznie. Zadeklarowały one, że 
w wymienionych rejonach pojawią 
się jednoślady. Jak udało nam się do-
wiedzieć firma Lime już zrealizowała 
deklarację i w południowo-zachodniej 

części gminy można wypożyczyć hu-
lajnogi. Zapytaliśmy urząd, czy posia-
da statystyki dotyczące popularności 
tego środka transportu. Rzecznik 
piaseczyńskiego magistratu, Joanna 
Ferlian-Tchórzewska, przekazała nam 
dane operatora. Suma kilometrów, po-
konanych przez użytkowników Lime w 
Piasecznie, wyniosła w 2024 roku aż 
260 tys. km.

Agnieszka Deja

Hulajnogą przez Zalesie 
i Gołków?
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Radny Rosa wnioskuje, by hulajnogi elektryczne objęły swoim zasięgiem Zalesie 
Dolne, Zalesinek i Gołków Letnisko
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\\\ PIASECZNO 

Rodzice i opiekunowie  
dzieci z Przedszkola nr 10  
w Piasecznie chcieliby,  
aby placówka zyskała 
dodatkowy teren. 

W połowie marca radna Olga Śmie- 
tanowska, działając w imie-

niu rodziców, złożyła do władz gminy 
wniosek dotyczący możliwości po-
zyskania części sąsiedniej działki. W 
piśmie skierowanym do burmistrza 
zwróciła się z prośbą o podjęcie nego-
cjacji z właścicielem posesji położonej 
na rogu ulic Nadarzyńskiej i Dworco-
wej. Gdyby gminie udało się odkupić 
fragment tego terenu, Przedszkole nr 
10 mogłoby zyskać cenną dodatkową  
przestrzeń.

\\\   Teren z potencjałem
– Plac mógłby w przyszłości służyć 

placówce jako dodatkowy teren do za-

bawy dla dzieci lub w części posłużyć za 
teren rekreacyjny dla dzieci, a w części 
jako parking. Z uwagi na planowany re-
mont ulicy Nadarzyńskiej układ miejsc 
parkingowych zmieni się, co w rezulta-
cie będzie oznaczać zmniejszenie liczby 
miejsc postojowych – wyjaśniła radna 
Olga Śmietanowska.

Radna zaznaczyła też w piśmie, że 
rodzice zwracają uwagę, że placówka 
przy Nadarzyńskiej ma najmniejszy 
plac zabaw wśród wszystkich przed-
szkoli zarządzanych przez gminę.

\\\   Gmina próbowała  
już wcześniej

W odpowiedzi wiceburmistrz Ro-
bert Widz poinformował, że gmina już 

od 2017 roku podejmuje starania o wy-
kupienie wspomnianej nieruchomości.

– W tej sprawie odbyło się rów-
nież spotkanie z właścicielem, który 

poinformował, że rozważy możliwość 
sprzedaży gminie Piaseczno wyżej wy-
mienionej nieruchomości, jak również 
na tę okoliczność został sporządzony 
przez rzeczoznawcę majątkowego na 
zlecenie gminy operat szacunkowy 
określający wartość działki – dodał 
Robert Widz.

\\\   Brak odpowiedzi,  
ale nadzieja pozostaje

Mimo podejmowania przez gminę 
pisemnych próśb o kontakt, właściciel 
nie odpowiedział na korespondencję. 
Zastępca Burmistrza zapewnił jednak 
radną, że kolejny raz podjęte zostaną 
próby pozyskania gruntu sąsiadujące-
go z przedszkolem.                                 AD

Czy przedszkole zyska dodatkową przestrzeń?

Gmina od 2017 roku podejmuje starania o wykupienie nieruchomości

\\\ KSIĄŻKA  
NA WYCIĄGNIĘCIE RĘKI  
Budka w parku przy alei Róż nie pę-
ka co prawda w szwach, ale można z 
niej wygrzebać książkowe „perełki”.
W 2018 roku na terenie Parku Za-
chodniego przy al. Róż w Piasecznie 
stanęła budka bookcrossingowa. Jest 
to czerwona, zamykana szafka, w której 
można zostawić przeczytane książki i 
zabrać do domu te tytuły, które nas in-
teresują. Koszt realizacji budki wyniósł 
wtedy ok. 5 tys. zł. 

Czy mimo upływu lat książkobudka 
cieszy się zainteresowaniem? Podczas 
odpoczynku w parku można zauważyć, 
że co jakiś czas ktoś przy niej przystaje. 
– Budkę na terenie parku przy al. Róż 
zainstalował Wydział UTP. Mieszkańcy 
sami przynoszą książki i się nimi wy-
mieniają. W przypadku uszkodzeń wy-
dział UTP dokonuje napraw. Budki na 
książki ustawione są także na terenie 
parków i skwerów w Józefosławiu – 
przekazała nam Joanna Ferlian, Rzecz-
nik Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno.
Jak udało nam się dowiedzieć, obecnie 
nie ma w planach kolejnych tego typu 
książkodzielni. Z bookcrossingu można 
natomiast skorzystać w innych miej-
scach – na przykład w bibliotekach na 
terenie gminy.

\\\ PIASECZNO 
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. z 2024 r., poz. 311) 
zawiadamia się, że w dniu 1 kwietnia 2025  r. na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno,  
ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 6/2025 (Nr rej. 
ARB.6740.1.2.2025.KMo) o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej rozbudowie drogi 
gminnej nr 281717W- ul. Cyraneczki, na skrzyżowaniu z ul. Julianowską w Józefosławiu, wraz z budową 
zbiorników retencyjnych i kanalizacji deszczowej,
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających teren inwestycji:
drukiem wytłuszczonym– działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Piaseczno, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza inwestycją 
pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
• jedn. ew.  141804_5 Piaseczno- obszar wiejski, obręb 0019 Józefosław: 90/1, 90/23, 157/91, 95/1, 
157/932, 93/6, 91/3, 96/32, 103/3, 103/7, 379, 380, 93/18, 93/17, 93/3, 96/30, 92/1, 386 (386/2;386/1), 
95/4 (95/20;95/19), 96/31 (96/39;96/38), 96/17 (96/37;96/36), 91/5 (91/10;91/1), 91/1 (91/8; 91/7), 
92/21 (92/25;92/24), 94/23 (94/34;94/33), 91/6 (91/12;91/11),
• jedn. ew.  141804_5 Piaseczno- obszar wiejski, obręb 0020 Julianów: 2/73, 34/2, 34/3, 34/4, 34/5, 1/19, 
1/21, 148/2, 148/1,  1/33, 1/35, 1/37, 1/39, 1/42 (1/69; 1/70), 
– poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
(w nawiasach podano nr działki przed podziałem)
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z budową lub przebudową innych 
dróg publicznych, zjazdów, obowiązkiem budowy lub przebudowy sieci uzbrojenia terenu:
• jedn. ew.  141804_5 Piaseczno- obszar wiejski, obręb 0019 Józefosław: 96/31 ( z dz. 96/38), 95/4 (z dz. 
95/19), 
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z budową lub przebudową urządzeń 
wodnych:
• jedn. ew.  141804_5 Piaseczno- obszar wiejski, obręb 0020 Julianów: 1/38, 33/9, 2/82, 33/8, 2/81,

Z treścią decyzji nr 6/2025 z dnia 1 kwietnia 2025 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, tel. 22-756-62-54 wew. 
273 od Godz. Przyjęć pon.-wt., czw.-piąt. w godziny obsługi 7-16, gdzie można zgłaszać ewentualne 
uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. Środy w Wydziale Architektoniczno- 
-Budowlanym są dniem pracy wewnętrznej. Interesanci w tym dniu nie są przyjmowani przez 
inspektorów.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano decyzji nr 6/2025 z dnia  
1 kwietnia 2025 r., rygor natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:
• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi,
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych. 

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.2.2025.KMo                             
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 9.04.2025 r.

 OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 311), zawiadamiam, że  
w dniu 14 marca 2025 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej:
inwestor:      Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno,
inwestycja:   Budowa dróg gminnych 1KD-L, 7KD-D oraz 9KD-D w Piasecznie, gmina Piaseczno,
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– położone w liniach rozgraniczających projektowanych dróg (1KD-L, 7KD-D oraz 9KD-D)  
– drukiem wytłuszczonym – pod projektowany pas dróg gminnych (w nawiasie podano numery  
działek po podziale, numer po przecinku – działki poza projektowanym pasem dróg gminnych) 
oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. 141804_4; Piaseczno - miasto: obręb 0030: dz. ew. nr: 8/44 (8/92, 8/91, 8/90, 8/93, 8/94, 8/95), 
9/2, 34/1, 35 (35/5, 35/4), 36/7, 
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanych dróg (1KD-L, 7KD-D oraz 9KD-D)  
– na których przewiduje się budowę lub przebudowę innych dróg publicznych, budowę lub 
przebudowę sieci uzbrojenia terenu, rozbiórkę istniejących obiektów budowlanych nieprzewidzianych 
do dalszego użytkowania – drukiem wytłuszczonym – część nieruchomości planowana do przejęcia 
pod projektowany pas drogi powiatowej (w nawiasie podano numery działek po podziale), z gwiazdką 
ograniczenie związane z rozbiórką:
jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0029: dz. ew. nr: 81
jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0030: dz. ew. nr: 8/44 (8/90, 8/91*), 9/1, 56, 8/43, 33, 59/8, 
jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0046: dz. ew. nr: 1/1, 2

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, od poniedziałku do piątku w godzinach 
8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.  

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr. rej. ARB.6740.1.30.2024.AM                               
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 9.04.2025 r.

    INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1145 ze zm.) informuje, że na tablicy ogłoszeń  
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz obejmujący 1 m2 powierzchni  
w budynku szkoły, stanowiącej własność Powiatu Piaseczyńskiego, położonej przy Al. Brzóz 26  
w Piasecznie, oznaczonej jako działki ewidencyjne nr: 43, 54/4 i 54/5, obręb 27 przeznaczonej  
do oddania w najem na rzecz dotychczasowego Najemcy na okres 3 lat. 
Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 04.04.2025 r. 
 Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

Członek Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego Katarzyna Strzelecka

\\\ PIASECZNO 

Na piaseczyńskim osiedlu 
Orężna mieszkańcy  
proszą, by w ich parku 
kieszonkowym... mniej 
ingerować w otoczenie. 
Chcieliby, by trawa rosła 
swobodnie, a teren wrócił  
do postaci naturalnej łąki, 
pełnej polnych kwiatów.

N a skrzyżowaniu ulic Derdowskie-
go i Wyczółkowskiego, na osied-

lu Orężna, od trzech lat funkcjonuje 
niewielki park kieszonkowy – zielona 
przestrzeń stworzona na niezabudo-
wanej działce, zgodnie z oczekiwania-
mi lokalnej społeczności. Inicjatywa 
mieszkańców zaowocowała miejscem 
do odpoczynku i spacerów, gdzie zasa-
dzono krzewy, drzewa, trawniki oraz 
wytyczono alejki.

– Park został zaprojektowany i za-
gospodarowany zgodnie z życzeniami i 
potrzebami okolicznych mieszkańców 
– podkreśla burmistrz Piaseczna, Da-
niel Putkiewicz.

Mimo że park jest pielęgnowany 
przez służby miejskie, część miesz-
kańców wolałaby, by zrezygnować z 
regularnego koszenia. W ich imieniu 
głos zabrała radna Olga Śmietanow-
ska, która zwróciła się do burmistrza z 
wnioskiem o ograniczenie prac porząd-
kowych na tym terenie.

– Zwracam się z wnioskiem o 
zaprzestanie koszenia działki poza 
wymaganym minimum – zaznaczy-
ła radna. – Dźwięk podkaszarki jest 

uciążliwy, a samo koszenie prowadzi 
do zubożenia gleby. Teren ten wcześniej 
był naturalną łąką kwietną z bogatym 
składem roślin – dodała.

Wśród roślinności, która rosła tu 
samoistnie, radna wymieniła m.in. wro-
tycz, krwawnik, maki, wykę i cykorię 
podróżnik.

\\\   Przyjazny dom  
dla owadów

W swoim piśmie Olga Śmietanow-
ska zaproponowała również, by działkę 
wzbogacić o elementy wspierające bio-
różnorodność – np. budki dla jeżyków, 
hotele dla owadów czy inne konstruk-
cje, które mogłyby sprzyjać zapylaczom 
i ptakom. Jak argumentowała, obecność 
owadów przynosi korzyść nie tylko 
przyrodzie, ale i mieszkańcom, któ-
rych ogrody często obfitują w drzewa 
owocowe.

W odpowiedzi burmistrz Putkie-
wicz zaznaczył, że całkowite zaprzesta-
nie koszenia nie wchodzi w grę.

– W sezonie wegetacyjnym przewi-
dziane jest maksymalnie czterokrotne 

koszenie, które uzależnione jest od 
warunków pogodowych – wyjaśnił. 
– Regularne koszenie pozwala na za-
gęszczenie trawy, poprawia estetykę 
terenu i jest zgodne z założeniami pro-
jektowymi.

\\\   Nie wszystko  
stracone

Choć miasto nie zgodziło się na 
całkowite wstrzymanie koszenia, nie 
zamyka się na inne propozycje.

– Rozważymy możliwość założenia 
łąki kwietnej w miejscu niekolidującym 
z drogą i przestrzenią wypoczynkową. 
Przeanalizujemy też wspólnie z Wy-
działem Ochrony Środowiska możli-
wość postawienia hoteli dla owadów 
i wieży dla jeżyków – zapowiedział 
burmistrz.

Mieszkańcy Orężnej mogą więc 
liczyć, że ich park kieszonkowy stanie 
się jeszcze bardziej przyjazny naturze 
– choć niekoniecznie przestanie być 
koszony.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Deja

Nie koście nam łąki!

\\\ SOLEC 

Policjanci z Wydziału Ruchu 
Drogowego Komendy 
Powiatowej Policji  
w Piasecznie zwrócili uwagę 
na niecodzienny sposób 
przewożenia osobowego auta. 

P odczas patrolu w miejscowości 
Solec policjanci zauważyli pojazd 

ciężarowy marki MAN który na prze-
strzeni ładunkowej przewoził Volks-
wagena Lupo. 

– Już na pierwszy rzut oka spo-
sób zabezpieczenia przewożonego 
ładunku budził poważne wątpliwo-
ści. Samochód był transportowany w 
sposób zagrażający bezpieczeństwu, a 
„zabezpieczeniem” były… butle gazowe, 
umieszczone pod kołami przewożo-
nego pojazdu – przekazała podkom. 
Magdalena Gąsowska z piaseczyńskiej 
policji.

Funkcjonariusze zatrzymali kie-
rowcę do kontroli, podczas której oka-
zało się, że 47-latek nie posiada upraw-
nień do kierowania pojazdami. 

– Mężczyzna otrzymał zakaz dal-
szej jazdy, a auto, którym podróżował 
47-latek za pokwitowaniem zostało 
przekazane osobie przez niego wskaza-
nej. Funkcjonariusze natomiast sporzą-
dzili dokumentację, która przekazana 
będzie do piaseczyńskiego sądu, który 

zadecyduje o wysokości kary – dodała 
podkom. Magdalena Gąsowska.

Mężczyzna w lekkomyślny sposób 
przewoził auto osobowe. Powinno być 
ono umieszczone tak, by nie stwarza-
ło zagrożenia dla innych uczestników 
ruchu drogowego oraz nie utrudniał 
prowadzenia pojazdu. „Kreatywność” 
47-latka zaskoczyła nawet policję.

RMK

Butle gazowe zamiast pasów 
transportowych
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\\\ JÓZEFOSŁAW 

Prawdziwa gratka  
dla fanów sztuki ulicy.  
W mieście powstaje  
legalna ściana do malowania  
i tagowania.

Z głoszony w budżecie obywatel-
skim projekt pod nazwą „Sztuka 

Ulicy. Legalna ściana do graffiti” został 
wybrany do realizacji i będzie gotowy 
w tym roku. Zadanie wycenione na 130 
tys. zł polega na aranżacji ściany pod 
działania artystów w każdym wieku.

\\\   Ściana  
za 130 tys. zł

– Ściana będzie idealnym miejscem 
na tego typu twórczość, przede wszyst-
kim legalnym, gdzie młodzież będzie 
mogła konstruktywnie spędzać czas, 
rozwijając swoje umiejętności. Wybu-
dowanie ściany do malowania graffiti 
ma na celu upowszechnianie kultury 
street artu – napisano w projekcie zło-
żonym do BO.

\\\   Grafficiarze  
na Cyraneczki

Autor projektu zaproponował tak-
że lokalizację ściany, a mianowicie ul. 
Cyraneczki w Józefosławiu. Jak udało 
nam się dowiedzieć, gmina przystała 
na to położenie.

– Ściana ma powstać w sąsiedz-
twie małego skweru na ul. Cyranecz-
ki przy tzw. wierzbie. Korzystać z niej 
będą mogli wszyscy mieszkańcy. W tej 
chwili trwa opracowanie dokumentacji 
i wybór technologii, następnie zosta-
nie przygotowane zapytanie ofertowe, 
które wyłoni wykonawcę. Liczymy na 
to, że ścianka będzie gotowa do pracy 
twórczej naszych mieszkańców w wa-
kacje – przekazała nam Joanna Ferlian-
-Tchórzewska, Rzecznik Urzędu Miasta 
i Gminy Piaseczno.

Agnieszka Deja

Legalna ściana do graffiti już w tym roku!

Ściana ma powstać w sąsiedztwie  
małego skweru przy tzw. Wierzbie
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T emat piaseczyńskiego targu od za-
wsze budził, w tych co pamiętają 

dawne targi, emocje i miłe wspomnie-
nia. Chodzi mi tu szczególnie o targ, 
który odbywał się przez dobrych kil-
kanaście lat na placu przy ul. Sierakow-
skiego w Piasecznie. Dziś tu usadowiły 
się przystanki autobusowe i obszerne 
parkingi. Poznikały drewniane domy 
przylegające do starych kamienic. 

Na nowym targu przy ul. Jana 
Pawła trudno dziś spotkać konie za-
przężone do furmanek, na których oko-
liczni gospodarze wieźli swoje płody 
rolne: ziemniaki w workach, warzywa i 
skrzynki z owocami, gospodynie nabiał. 
W drewnianych budach, tuż obok bu-
dynku mykwy można było kupić mięso 
prosto z rzeźni od gospodarza, garnki i 
inne rzeczy potrzebne do kuchni, tuż 
obok na stoliku czekała starsza pani z 
kuchennymi fartuszkami i dziewczę-
cymi małymi sukieneczkami, które 
sama szyła. Deficyt tych towarów w 
sklepach był ogromny, ale na targu w 
Piasecznie wszystko było. Nawet białe 
lakierki niezbędne na studniówkę do 
liceum. Najbardziej fascynowały mnie 
panie kwiaciarki, które rozstawiały 
swoje kubełki z wiązankami kwiatów 
ściętych o poranku w piaseczyńskich 

ogródkach. Układały w miseczkach z 
wodą małe bukieciki z pachnących kon-
walii, tulipanów i narcyzy, jesienią duże 
bukiety z niebiesko-fioletowych mar-
cinków. Najpiękniejsze były peonie, cu-
downie pachniała ostróżka. Pamiętam 
kwiaciarkę, która co wtorek i piątek 
pakowała swoje kwiaty na dziecięcy, 
spacerowy wózek i szła z ulicy Chopina 
na targowisko. Tak się z nią zaprzyjaź-
niłam, że przychodziłam po kwiaty do 
niej do ogrodu już od wczesnej wiosny, 
gdy pojawiały się pierwsze tulipany. 
Wiosną można było kupić u pana miot-
larza miotły, które trzeba było opukać, 
aby długo służyły, bo zrobione były z 

gałązek brzozowych i związane dru-
tem, opukanie powodowało, że drut 
lepiej trzymał wiązkę gałązek. Jedna z 
moich Czytelniczek, przedstawiająca 
się jako właścicielka kamienicy przy ul. 
Kościuszki, tej kamienicy, w której był 
kiedyś sklep żelazny i sklep z farbami 
pana Chruścińskiego, napisała mi, że 
na stoisku widocznym na zdjęciu Jacka 
Mrówczyńskiego jest stolik, a na nim 
leżą czapki poukładane jak naleśniki. 
Były to czapki, które w podwórku wy-
mienionego domu, w swojej pracowni 
szył pan Kaczorek. Miał w pracowni 
główki manekinów, na których mode-
lował czapki z daszkiem w różnych ko-
lorach. Sprzedawał je co wtorek i piątek 
na piaseczyńskim targu. Kamienica po 
części spłonęła w latach 80. i dziś tu jest 
nowy budynek.

 Dwa razy w tygodniu, jak jeszcze 
nie chodziłam do przedszkola, udawa-
łam się z moją Babunią na targ, pcha-
łam stary dziecięcy wózek, na który 
załadowywałyśmy liście buraczane od 
pani Mirkowskiej, gospodyni z ul. 22 
Lipca, posiadającej duże gospodarstwo. 
Pani Mirkowska przygotowywała dla 
nas te liście potrzebne jako pokarm 
dla nutrii. W tych czasach, czyli w la-
tach 50. i 60. wiele osób w Piasecznie 

prowadziło mini hodowle zwierząt  
futerkowych.

\\\   Cudowny lek  
na leczenie odcisków

Czasami na piaseczyński targ 
przyjeżdżał pan sprzedający maść na 
wszystko, najbardziej reklamował tę 
na odciski i odgniotki. Rozstawiał swój 
stoliczek przy budach z kapciami i bu-
tami i zaczynało się przedstawienie. 
Dookoła stolika, na którym poukłada-
ne były liczne słoiczki, ustawiała się 
spora grupa ciekawskich, a pan han-
dlarz deklamował zabawne wierszy-
ki sławiące jego cudowne produkty.  

Aż żal, że te teksty nie zostały nigdzie 
zapisane, bo były naprawdę zabawne, 
istny majstersztyk poezji bazarowej. 
Czy ktoś kupował jego produkty? Nie 
wiem, nie widziałam, bo moja Babunia 
nie pozwalała mi pogapić się na pana, 

gdyż uważała, że w takim tłumie za-
wsze znajdzie się ktoś, kto lubi z ko-
szyków pań wyciągać portmonetki. 
To, że teksty pana były co najmniej 
rubaszne można było wnioskować 
z tego, że od czasu do czasu na ca-
ły targ rozbrzmiewał śmiech jego  
publiczności.

Niestety, targ w Piasecznie przycią-
gał też stróżów prawa, tych ubranych 
po cywilnemu. I potem szły meldunki 
do urzędów bezpieczeństwa z tekstami 
o nastrojach społecznych. Jedno było 
pewne, rozmawiać na niektóre tema-
ty ze sprzedającymi aż się chciało, ale 
trzeba było być ostrożnym.   

\\\   Obcy na targu  
w Piasecznie

W meldunku specjalnym i tajnym z 
dnia 12 stycznia 1971 roku informuje 
się władze, że do KPMO zgłosiła się z 
własnej woli kobieta i poinformowała 
o następującym zdarzeniu: na targu w 
Piasecznie przy ulicy Sierakowskiego 
o godzinie 11.10 dnia 12 grudnia 1971 
roku pojawiła się czteroosobowa grupa 
obcokrajowców. Zdumiewają szczegóły 
relacji. Grupa ta składała się z 3 męż-
czyzn i jednej kobiety. Kobieta mówiła 
biegle po polsku, ale ze współtowa-
rzyszami rozmawiała w języku fran-
cuskim. Kobieta (około 30 lat) ubrana 
była w kożuch koloru brązowego z 
białym kołnierzem, kozaczki z czer-
wonymi sznurowadłami i w czerwony 
beret na głowie. Mężczyzna około 40 
lat miał słuchawki na uszach, trzymał w 
ręku mikrofon, na pasku zawieszonym 
na szyi miał magnetofon marki francu-
skiej i nagrywał treść rozmów kobiety 
z napotkanymi na targu ludźmi. Bru-
net około 50 -letni, z jasnymi prostymi 
szpakowatymi włosami czesanymi na 
bok, ubrany w jasne spodnie w piono-
we prążki i buty zamszowe  na wysokiej 
słoninie, miał na rękach białe rękawicz-
ki i trzymał kamerę filmową. Filmował 
uczestników targowiska. Główną treś-
cią rozmów były podwyżki cen żyw-
ności w tym ceny mięsa i opłacalność 
hodowli zwierząt rzeźnych. Czwarty 
mężczyzna z tej grupy, w wieku około 
45 lat, to wysoki, szczupły blondyn z 
włosami spadającymi na kołnierz. Ten 
mężczyzna prowadził cały czas rozmo-
wy z opisaną kobietą, rozmowę prowa-
dzili w języku francuskim. Ta czterooso-
bowa grupa przyjechała do Piaseczna 
samochodem marki Wołga o nieusta-
lonych numerach rejestracyjnych. 
Cudzoziemcy przebywali na targu w 

Piasecznie około 30 minut. Po odbyciu 
rozmów złożyli sprzęt do samochodu 
i odjechali w nieznanym kierunku. Co 
ciekawe! Informatorka melduje, że jed-
na z jej znajomych będąca w tym czasie 
na targowisku, rozpoznała kobietę z tej 
grupy jako pracownicę Polskiego Radia 
z III piętra z oddziału francuskiego. W 
dalszej treści meldunku informuje się, 
że wszczęto postępowanie sprawdza-
jące kim była wymieniona pracownica 
z Polskiego Radia i pilne ustalenie jej 
personaliów.

Zdarzenie na targu w Piasecznie, 
być może wyda się współczesnemu 
czytelnikowi dość banalne i może dziś 
by nie zwróciło niczyjej uwagi. A może 
się mylę? Naszą uwagę, w tej opowieści 
o piaseczyńskim targowisku zwróciła 
czarna Wołga, gdyż opowieść o jej ta-
jemniczości i upiorności rozniosła się 
po całym mieście. Fakty są takie, że co 
jakiś czas w latach 60. i 70 (niektórzy 
piszą, że nawet w 50.) krążyły opowie-
ści, których morałem było – strzeż się 
czarnej Wołgi. Legenda upiornego sa-
mochodu była modyfikowana na różne 
sposoby. Jedno było pewne, że Wołgą 
na pewno jeździł diabeł lub dostojnik 
państwowy lub NKWD, a samochód 
miał trzy szóstki w rejestracji, to tak 
na marginesie zdarzeń. W piosence 
„Muka” Kasia Nosowska śpiewa z ze-
społem  Hey „Nie strasz mnie, nie boję 
się czarów, klątw, biurowych mątw, 
kumpli twych, naczelnych pism. Sze-
fów firm w futrach z fok, matki, siostry 
i psa, ojców z zaświatów i lwa i czarnej 
WOŁGI WOŁGI WOŁGI”. Sianie strachu 
jest jak wiadomo najpotężniejszą bro-
nią władzy i sposobem na doskonałą 
manipulację społeczeństwem.

O piaseczyńskim targu ktoś w koń-
cu powinien napisać książkę.

Małgorzata Szturomska

Targ w Piasecznie przy ul. Sierakowskiego,  
czyli o sprzedawcach, kupujących i donosicielach

Targ w Piasecznie, na zdjęciu pan Miotlarz z miotłami, i pan Kaczorek z czapkami

Gospodynie sprzedające owoce i warzywa
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\\\ PIASECZNO/TARCZYN 

To nie jest żart! Od 1 kwietnia 
stanowiska dyrektorów  
w dwóch bibliotekach  
w powiecie objęły nowe osoby.

P ierwszy dzień kwietnia okazał się 
datą zmian w instytucjach kultury. 

Stery piaseczyńskiej biblioteki objęła 
Sylwia Chojnacka-Tuzimek. Z końcem 
marca pracę na rzecz instytucji zakoń-
czył dotychczasowy dyrektor – Łukasz 
Krzysztof Załęski – który przez 10 lat 
kierował biblioteką.

\\\   Dziewięć lat  
na stanowisku dyrektora  
w Białobrzegach

– Obowiązki dyrektora Biblioteki 
Publicznej w Piasecznie przejęła Pani 
Sylwia Chojnacka-Tuzimek, która do tej 
pory pełniła funkcję zastępcy dyrekto-
ra Biblioteki, będąc równocześnie kie-
rownikiem działu promocji i animacji. 
Pani Sylwia wcześniej była też przez 9 
lat dyrektorem Biblioteki w Białobrze-
gach. Z piaseczyńską biblioteką zwią-
zana jest od 8 lat, od samego początku 
uczestnicząc w procesie metamorfozy i 
modernizacji naszej biblioteki, która na 
przestrzeni ostatnich kilku lat stała się 
wiodącą placówka tego typu w Polsce – 
przekazał burmistrz gminy Piaseczno, 
Daniel Putkiewicz, w mediach społecz-
nościowych.

\\\   Książnicą pokieruje  
Magdalena Łyszcz

Nową dyrektor ma także tarczyń-
ska biblioteka. Książnicą pokieruje 
Magdalena Łyszcz, która wcześniej 
pracowała w lesznowolskiej bibliotece 
jako specjalistka do spraw promocji i 
organizacji kultury. 

– Pani Magdalena skupia się na 
działaniach społecznych dla dzieci, 
młodzieży i seniorów, promując idee 
partycypacji i wolontariatu. Posiada bo-
gate doświadczenie w koordynowaniu 
projektów oraz w tworzeniu wniosków 
projektowych i poszukiwaniu źródeł 
finansowania – poinformowano w me-
diach społecznościowych.

Nową dyrektor powitała burmistrz 
gminy Tarczyn, Dorota Lisicka. 

– Życzymy Pani nieustającej pasji 
do promowania czytelnictwa, wielu 
ciekawych inicjatyw oraz twórczych 
pomysłów, które uczynią bibliotekę 
miejscem jeszcze bardziej inspirują-
cym. Niech każdy dzień pracy będzie 
jak kolejny rozdział pasjonującej opo-
wieści – pełen wyzwań, ale i satysfakcji, 

nowych pomysłów i ciepłych spotkań 
z czytelnikami. Niech książki nigdy nie 
przestaną fascynować, a biblioteka tęt-
ni życiem i literacką pasją. Powodzenia 
w tej pięknej misji! – przekazała bur-
mistrz gminy Tarczyn.

Łukasz Szymański

AKTUALNOŚCI

Nowe szefowe bibliotek

Nową dyrektor biblioteki w Tarczynie powitała burmistrz Dorota Lisicka
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Stery piaseczyńskiej biblioteki objęła 
Sylwia Chojnacka-Tuzimek
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INFORMACJA STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Z DNIA 3 KWIETNIA 2025 ROKU 

Zgodnie z art. 24a ust. 2 i 3 ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne i kartograficzne  
(t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1151 ze zm.) i zarządzeniem Starosty Piaseczyńskiego z dnia 26 marca 2025 r. 
zawiadamiam o rozpoczęciu prac geodezyjnych oraz o wszczęciu z urzędu postępowania związanego 
z modernizacją ewidencji gruntów i budynków dla obrębu:
• 0021 Słomczyn, gmina Konstancin-Jeziorna, z terenu powiatu piaseczyńskiego, województwa 
mazowieckiego; nr zgłoszenia pracy geodezyjnej: 349/LW/2025/GEK.

Postępowanie będzie prowadzone na podstawie art. 4 ust. 1a, art. 20 ust. 1-3 oraz art. 24a ustawy 
z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne i kartograficzne oraz przepisów rozporządzenia Ministra 
Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 27 lipca 2021 r. w sprawie ewidencji gruntów i budynków  
(t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 219 ze zm.).

Do wykonania czynności technicznych związanych z opracowaniem operatu ewidencyjnego 
upoważnieni zostali przedstawiciele firmy PROGIS Sp. z o.o. z siedzibą 11-500 Giżycko przy ul. 
Warszawskiej 8.

Zgodnie z art. 13 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne i kartograficzne 
pracownicy firmy mają prawo wstępu na grunt i do obiektów budowlanych, celem dokonania 
niezbędnych czynności związanych z wykonywanymi pracami. Wykonawca zobowiązał się do 
wykonania w/w prac w terminie do 26 listopada 2025 r.  

Starosta poinformuje o terminie i miejscu wyłożenia do wglądu projektu operatu ewidencyjnego 
na co najmniej 14 dni przed dniem wyłożenia, w celu umożliwienia każdemu, kogo interesu prawnego 
dotyczą te dane, zgłaszanie uwag do tych danych.  

z up. Starosty Piaseczyńskiego
dr inż. Monika Jaroszewska, Geodeta Powiatowy

Piaseczno, 3 kwietnia 2025 r.   GEK.6620.2.27.2025

    
 INFORMACJA

Wójt Gminy Lesznowola działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
– o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 1145 ze zm.) informuje, że na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola oraz na stronie 
internetowej: www.lesznowola.pl zamieszczony został wykaz nieruchomości dotyczący oddania  
w najem części nieruchomości oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków numerami 1/268 i 233, 
o powierzchni 20 m2, położonych w obrębie KPGO Mysiadło, zgodnie z uchwałą nr 198/XIV/2025 Rady 
Gminy Lesznowola z dnia 27 marca 2025 r. 

Z up. Wójta  
Marcin Szost, Pierwszy Zastępca Wójta

 DAM PRACĘ 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych,  

również bez doświadczenia,  
konieczne prawo jazdy kat. B  

tel. 601 923 395 

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

 Zatrudnię montera, drobna produkcja, 
Bielawa, tel. 22 754 46 70             

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418  

 Antyki, Szkło Kolorowe, Obrazy,  
Porcelanę, Militaria, Biżuterię PRL-u,  
Figurki, Rzeźby, Ozdoby Choinkowe,  
Monety, Medale, Kolekcje, Pikasiaki, 
Grzegorz, 697 033 983      

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

 WYCINKA DRZEW Z PODNOŚNIKA  
KOSZOWEGO 15M, RĘBAK, USŁUGI  
MINIKOPARKAMI 2 I 3 TONY, KOPARKO-
-ŁADOWARKA, PORZĄDKOWANIE  
TERENÓW ZIELONYCH, WYBURZENIA,  
NIWELACJA TERENU TEL. 537 537 450

OGRODY-PROJEKTOWANIE,  
URZĄDZANIE, PIELĘGNACJA,  

www.apark.pl, tel.: 512 462 661 

 Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli  
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK  
BUDOWY, tel. 695 451 655

 Zapraszamy do nowego warsztatu  
samochodowego, ul. Pokojowa 14,  
Otwock, tel. 724770068 

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody - pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 Deska tarasowa - układanie i materiał, 
deska kompozytowa, deska drewniana 
tel. 603 896 888

 Malowanie i czyszczenie elewacji,  
naprawa tarasów, balkonów i balustrad 
tel. 603 896 888

 Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej,  
mycie okien 508 65 20 30 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875

 Malowanie, ocieplanie budynków  
tel. 604 938 861 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

 Dach - Awaria?... Dzwoń - 530731484 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Anteny, Internet, Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501700315

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulik, złota rączka, 
 tel. 733159220

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Cyklinowanie, Parkiety 502514388

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Wywóz gałęzi 519874891 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721  

 Spawanie, tel. 608 030 808 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808  

 Ogrodzenia, tel. 504 008 309

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 BRUKARSTWO, TARASY, GWARANCJA, 
tel. 504 008 309

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758

 Renowacja mebli, tel. 510 266 143

 Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

 Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

 Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 OSIEDLE INVERSO – nowe mieszkania, 
Warszawa-URSUS, Ul. Słupska 39,  
tel. 668 970 970

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2,  
1200 m2 k. Prażmowa, tel. 602 770 361,  
791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300    

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111    

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ PIASECZNO 

Triumf za triumfem.  
To były naprawdę dobre dni 
dla sportowców z Piaseczna.

W sobotę (5 kwietnia) na war-
szawskim Targówku rozegrano 

eliminacje do Mistrzostw Polski Junio-
rów w Tenisie Stołowym. W zawodach 
wzięło udział 4 reprezentantów piase-
czyńskiego klubu UKS Return, którzy 
pokazali się ze świetnej strony.

Największe osiągnięcie należy do 
Borysa Massalskiego – zawodnik pia-
secznian wywalczył 1. miejsce w staw-
ce, wygrywając w finale z Kacprem Mo-
łasem, swoim kolegą z zespołu. Obaj 

gracze dołączyli tym samym do Kacpra 
Weikuma, który ze względu na wysokie 
miejsce w rankingu ma już zapewniony 
start w Mistrzostwach Polski.

Bardzo dobre zawody rozegrał 
Paweł Jankowski (miejsca 5-8), po-
konując rozstawionego z numerem 1 
Dawida Budzicha ze Spójni Warszawa. 
Na miejsach 13-16 uplasował się z kolei 
Patryk Dubiniak.

\\\   Comeback MKS-u
Choć po 30 minutach gry piłkarski 

MKS Piaseczno przegrywał na włas-
nym boisku 0:2 z Józefovią Józefów, 
podopieczni trenera Marka Końko po-
trafili się podnieść i wywalczyć komplet 
punktów w starciu z rywalem walczą-
cym o utrzymanie w lidze.

Nadzieję przywrócił piasecznia-
nom gol kontaktowy Adama Jaszcza-
ka. Po przerwie MKS od razu wziął się 
za odrabianie strat, efektem czego po 
godzinie gry prowadził już 3:2. Auto-
rami bramek byli Filip Dziełak i Marcel 
Bykowski. Zwycięski rezultat utrzymał 
się do końcowego gwizdka sędziego.

Po 23 spotkaniach MKS Piaseczno 
zajmuje 12. lokatę w tabeli IV Ligi. Teraz 
zespół czeka wyjazdowe starcie z Wilgą 
Garwolin.

Rafał Lipski

Sportowy weekend 
pełen sukcesów
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